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  K o s t o l  s v .  A u g u s t í n a  v  P a r í ž i  
  

 
 
 
 

«  Nie je možné, aby Boh vylúčil ľudskú  lásku, 
ktorá je naším bohatstvom a našou radosťou, 

 spôsobom tak krásnym a veľkým: 
túžime ju poznať, bolo by dobré, keby nám toto bohatstvo pomohol otec duchovný 

odkryť. » 
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H e n r i  C a f f a r e l ,  1 9 0 3 - 1 9 9 6  

 
ÚVOD 

 

Svätosť posväcuje 
  

Svätorečenie sluhov Božích nie je  svätorečením ich práce, ale ich 
osoby, no predsa  práca odráža ich osobnosť.  

Na Medzinárodnom stretnutí Equipes Notre Dame v Brazílii 
mnohých z nás prekvapil počet párov z rôznych národností, ktoré boli 
plné radosti a vyjadrovali tiež hlboký postoj modlitby.  

Či to nie je duchovné dedičstvo  otca Caffarela? Často sme si 
hovorili: "To je odraz svätosti Zakladateľa Equipes Notre Dame." Áno, 
svätosť žiari aj navonok!  Ak je ovocie sväté, môžeme povedať, že 
korene sú sväté.  

Ale to je osoba Otca Caffarela, ktorá je predstavená Cirkvi tak, že 
jeho svätosť môže byť uznaná. Je to osoba, ktorá by mala byť 
obdivovaná, milovaná, ku ktorej sa modlíme. Zdá sa nám dôležité, 
aby sme čítali a uvažovali nad tým, čo napísal.  

Týmto spôsobom môžeme vstúpiť do jeho duchovného sveta. On 
sám nám tak umožňuje byť bližšie pri Bohu, čo bolo jediným cieľom 
jeho života. 

Svätý vždy sprevádza svojich bratov a sestry k Pánovi, privádza ich 
bližšie k Bohu. Jeho tiež môžeme prosiť, aby za nás orodoval, aby bol 
medzi nami, aby nás aj dnes sprevádzal...  
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Táto osobná väzba sa vytvára medzi nebom a zemou, spojenie, 
ktoré je tak jednoduché a známe. On je blízko pri nás.   

Znaky jeho blízkosti s nami sú duchovné milosti, ktoré získavajú 
mnohí z nás prostredníctvom jeho orodovania. Práve tu, kde rastie 
milosť, sa môže stať zázrak. 

 Tieto milosti môžu priniesť svetlo jednotlivým párom na ceste v ich 
manželstve, ale i na ceste k sebe samým, pri prehĺbení meditatívnej 
modlitby. Tiež prosíme Pána, aby odpovedal na našu úpenlivú prosbu, 
aby sa stal zázrak, a aby otec Caffarel mohol byť vyhlásený za 
blahoslaveného.     

/ Otec Paul-Dominique Marcovits, OP 
Postulátor procesu kanonizačného Otca Caffarela/ 
 
Vzývanie Ducha Svätého 
[pieseň: Príď Duchu Svätý . . . ] 

  
 

 
C.  V mene Otca i Syna i Ducha Svätého 
V.  Amen. 
      
C.  Nebesá volajú na chválu Boha. 
V.  Dielo jeho rúk, základ zvestovania. 
 
C.  Nech moje ústa chvália Pána. 
T.  Nech je pochválené Jeho Sväté Meno 
 
C.   Modlíme sa 
 Bože, Ty ktorý nás vo svojej prozreteľnosti potrebuješ, aby na celom svete 
zaznievalo dielo Ježiša  Krista, jeho posolstvo lásky pre celé ľudstvo, na orodovanie  Panny 
Márie, urob z nás hodných svedkov tvojej vykupiteľskej lásky. 
 Skrze Krista nášho Pána.  
 
V.   Amen 
 
 
Chvíľka ticha   /   Znie hudba 
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Svedectvá 

1.  Čo iní rozprávajú o otcovi Caffarelovi...  
  

/ Otec Francesc Vergés i Vives, kňaz z Katalonii, poznal Otca Caffarela od  začiatku rozvoja  Ekip v 
Španielsku / 

Jeden septembrový večer som dostal telefonát od Otca Sarriasa, ktorý ma 
informoval o smrti Otca Caffarela. Spontánne vykríkol: "Teraz som sirota”. 
Caffarel bol mojím otcom vo viere aj v mojom kňazstve. Nebol jediným, ale jedným 
z najdôležitejších. Nevidel som ho niekoľko rokov, ale bol som s ním vždy spojený 
duchom. Samozrejme nebol som jediným, ktorý cítil, že jeho smrť je akoby strata 
otca. Mnohí členovia Ekip na celom svete mali rovnaké pocity.  

Otec Caffarel bol človekom „povolania“, ako rád o ňom hovoril jeho súčasník 
Emmanuel Mounier. Caffarel bol tiež ten, ktorý povzbudzoval, ale i veľa 
vyžadoval. Otec Caffarel bol humanistom, pripútaným ku Kristovi, človekom, 
ktorý žil a dýchal Bohom. Niekedy som ho volal „Katolícky Quaker“, keď som ho 
chcel prirovnať k Thomasovi Kelly Quakerovi, ktorého si veľmi cenil a často 
citoval. Otec Caffarel okolo seba vyžaroval nielen nadšenie, ale pozýval aj k 
vytrvalosti. Celá jeho osobnosť bola odrazom veľkej hĺbky, a práve tá hĺbka bolo 
to, čo prenášal na všetko, a prenikala všetko, čo celé tie roky robil. Ostával tak 
stále verný svojmu vnútornému presvedčeniu – svojmu povolaniu – a tak dokázal 
za sebou vo všetkom, čo robil, nechať oveľa viac, ako sme očakávali. 
 

Chvíľka ticha   /   hudba 

  
/ svedectvo Odile Macchi / 
Otec Caffarel bol nezvyčajne diskrétny. Všetci, ktorí ho poznali, hovoria o prvom 
dojme, o prvom kontakte s ním. Jean Allemand píše: „Veľmi rýchlo ste zabúdali, 
že bol nízky, chudý a mal na tvári množstvo vrások, pretože jeho čierne a živé oči, 
prenikali hlboko do vášho srdca. Keď rozprával, tak sa podľa situácie stávali jeho 
oči vážne, či plné roztomilých zábleskov.”  
Otec Caffarel má dar načúvania, je náročný a kreatívny, celý oddaný službe 
Bohu. Je predovšetkým človekom modlitby „smädný po Bohu“, apoštolom, ktorý 
chce všetkými možnými spôsobmi tento smäd, túto túžbu, vštepiť druhým. 
Neustále chce viesť každého človeka k stretnutiu s Pánom. Mnoho ľudí, ktorí sa 
s ním stretli na svojej ceste životom tvrdia, že toto stretnutie zmenilo ich život.  

 

Chvíľa ticha   /   Hudba 

 
/ svedectvo Marie d`Ambly / 
Otec neskutočne veľa vyžadoval, čo mohlo spôsobiť určitý odstup, alebo zdať sa 
krutým. No napriek tomu bol nesmierne ľudský. Spomínam si, a to nie len ja, 
na spôsob, akým otváral dvere svojej kancelárie, keď prijímal hostí. Otvoril 
náruč a  so široko otvorenými rukami a predovšetkým láskavým pohľadom, 
ktorý prenikal celé vnútro pozýval svojích hostí do vnútra. Niektorí si zapamätali 
jeho tvrdosť, iní veľkú starostlivosť. Nemôžeme si o ňom vytvoriť len jeden obraz, 
bol  jedným i druhým zároveň. Nezvyčajne asketický i ľudský. Ako je to možné?  
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Myslím si, že odpoveď na túto otázku môžeme nájsť v jeho modlitbe. Pán, ktorý 
je súčasne Svätým Bohom i starostlivým Otcom, pred ktorým dlho zotrvával 
v modlitbe, vryl do neho túto dvojitú podobu. 
 

Chvíľa ticha   /   Hudba 

 
/ svedectvo Elisabeth Saleon – Terras / 
Toľko hodín strávených v modlitbe a tichej Adorácii. Dokázal dať Bohu miesto, 
bez ohľadu na to, čo navyše mu priniesol jeho deň vyplnený mnohými 
aktivitami. Veď to denno-denné stretnutie s Nim bolo pre neho nevyhnutnou 
a potrebnou súčasťou života, bolo to pre neho tak prirodzené a zásadné. Rada si 
spomínam na to, ako vyzeral Otec v kaplnke v Troussures, keď sedel na stoličke, 
telo a hlavu držal rovno, zvyčajne mal zatvorené oči, otvorené dlane na kolenách, 
úplne bez pohybu, hlboko sústredený a otvorený na prítomnosť Boha v hĺbke 
svojej duše. Na ničom inom nezáležalo. Môžeme povedať, že sa úplne oddával 
a prijímal pred Bohom a Pánom, tak ako sa slnečnica otáča za slnkom. Nebolo 
v ňom nič nasladlého, vyžaroval z neho pokoj, sila a stabilita. Keď som ho 
sledovala pri modlitbe, zdalo sa mi, akoby vnášal do života základné prvky, ktoré 
hlásal. Myslím si, že jedným z tajomstiev jeho modlitby bolo otvorenie sa a úplné 
odovzdanie premieňajúcej Božej láske v postoji plnej dôvery. Veľmi často a rád 
opakoval slová, ktoré Ježiš povedal sv. Kataríne zo Sieny: „Buď pripravený veriť 
a prameň mojej milosti naplní tvoje srdce.“ Či práve to nie je prameňom jeho 
služby? 
 

Chvíľa ticha   /   Hudba 

 
/ svedectvo  Gerard et Marie de Roberty / 
V jeden krásny deň v Saint Ouen sme boli čerstvo vybraní za zodpovedný pár 
v novo-vznikajúcej skupinke a boli sme účastní na stretnutí zodpovedných. 
Uvideli sme muža nízkeho vzrastu, oblečeného do čierneho, ktorý vystúpil 
dopredu. Zdal sa nám nezvyčajne skromným, ale napriek tomu, za krátku 
chvíľku zaplnil svojou osobnosťou celú miestnosť a podmanil si všetkých 3500 
ľudí. Z okolitého šepotu sme sa dozvedeli, že ide o Otca Caffarela, zakladateľa 
Equipes Notre Dame. Zaujali nás jeho slová, ktoré vyslovoval nahlas a s veľkým 
presvedčením. Ešte viac sa nás dotýkalo, keď vniesol celé spoločenstvo do 
modlitby, v hale zaznelo hrobové ticho. Ten človek je veľký. Stretli sme sa s ním 
ešte pri iných príležitostiach v menšom zhromaždení, v jeho kancelárií a vždy to 
boli stretnutia, ktoré v nás zanechali stopu – cítili sme, ako ten človek dýcha 
Bohom a je naplnený Duchom Svätým. Ostali sme poznačení prítomnosťou 
Krista v kňazovi, ktorý nám povedal: „Buďte tí, ktorí očakávajú veľa! A nikdy 
nebudete sklamaní.“ Tieto slová sa stali pre nás sprievodcami pre náš život, pre 
našu vieru, stále na nich pamätáme, žijeme nimi deň čo deň, keď si plníme naše 
povinnosti v manželskom aj rodinnom živote.   

 

Chvíľa ticha   /   Hudba 
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2. Otec Caffarel sa nám prihovára. 

 

   Nekonečné Kristovo bohatstvo. 

 
S veľkým potešením som prijal vaše  pozvanie viesť duchovné cvičenia. V úvode 
by som vám chcel povedať, že najdôležitejšie vo vašom živote je praktizovať 
každodennú modlitbu. Práve vtedy sa váš život môže stať úžasným 
dobrodružstvom, ktorému zmysel môže dať iba láska.  
V tomto dobrodružstve zažijete najväčšiu radosť a najlepšie skúsenosti.  
Radosti, skúsenosti, sú slabým vyjadrením. V skutočnosti môžete odkryť zmysel 
života. Ak sa celou svojou bytosťou úplne dáte Kristovi, vtedy dokonale spoznáte, 
akú lásku má pre tých, ktorí neutekajú pred jeho požiadavkami. Túto plnosť 
môže dať len Najvyššia Láska. 
Vraciam sa ešte k vášmu listu a k vašej prosbe: Či by sa  chcel  otec Caffarel stať 
naším duchovným vodcom? Hoci som ani na chvíľu neváhal, aby som vám 
odpovedal „áno“, rozmýšľal som dosť dlho, akú radu by som vám mal vlastne  
dať. Či mám začať od informácií o rôznych formách modlitby „chvály, vďaky, 
prosby“? Keď som tak uvažoval a predstavoval si kresťanov, u ktorých som videl, 
ako dobre začínali svoj život modlitby, napadla mi téma prvého listu. Chcete sa 
naučiť modliť sa? Snažte sa spoznať Krista. Nehovorím o intelektuálnom poznaní, 
ale o poznaní, ktoré vychádza skrze vieru a lásku. 
A predovšetkým pevne verte v to, že Kristus nie je nejakou stratenou postavou 
histórie, ale je niekto žijúci, ten Žijúci, ktorý stojí pred tvojimi dverami a klope, 
ako to On sám povedal. To  je ten Kristus, ktorý prichádza k tebe, stále znova 
a znova, ktorý túži nadviazať s tebou osobný kontakt. Preto sa treba snažiť 
a pochopiť, čo si On myslí o tebe, čo On od teba chce, aké sú Jeho pocity vo 
vzťahu k tebe. Chcem ti poukázať na jediný spôsob, aby si sa nestratil 
v špekuláciách, či ilúziách: drž sa Evanjelia a nikdy ho zo svojích rúk nepusť, ale 
neustále hľadaj.  Postupne, čoraz zreteľnejšie ti bude ukazovať pravdivú tvár 
Krista a pomocou jeho milosti – veď On ešte viac túži po tebe, ako ty túžiš poznať 
Jeho – dokážeš odkryť to nekonečné bohatstvo /Ef 3,6/ Jeho lásky, o ktorej 
hovorí sv. Pavol v liste Efezanom. Ak týmto spôsobom pristupujeme k modlitbe, 
máme vyriešený problém – ku ktorému tak často zle pristupujeme –  či má byť 
modlitba uvažovaním, meditáciou. Ak pod meditáciou rozumieme čisto len 
metódu, musíme povedať, že to nie je dostačujúce, hoci pre mnohých z nás 
užitočné.  
Ak hovoríme, že meditácia je čisto cvičením mysle, bez žiadneho vzťahu lásky, 
pred takýmto druhom musíme utekať, tak ako pred modlitbou, ktorá môže byť 
nebezpečenstvom, pretože sa stáva len akýmsi bádaním, ktoré nepremieňa 
v lásku.  
Ak však pod meditáciou chápeme naliehavú túžbu poznať Krista, poznať jeho 
vôľu, ktorá nás volá, aby sme bez prestania hľadali lásku, pretože ten, kto miluje, 
túži ešte viac poznať, ešte viac milovať, vtedy áno, taká modlitba by mala byť 
meditatívna.  
Som presvedčený, že mnohí kresťania sú odrádzaní od modlitby preto, lebo sa 
nestretnú s milujúcim Kristom. Keď ho však nemilujú, to preto, že nemajú 
poznanie: nemôžeme milovať tieň, nemôžeme milovať istotu, ktorú nepoznáme. 
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Iba ak objavíme nádhernú lásku, ktorou nás Kristus miluje, tak práve tento objav 
môže v nás prebudiť lásku a chuť k modlitbe.  
Som presvedčený, že táto rada, aby ste sa vždy predovšetkým starali poznať 
Krista, je školou Božej pedagogiky. Či nie práve to isté urobil Pán Ježiš so svojími 
učeníkmi, keď ich chcel ešte viac k sebe pritiahnuť?  
Ježiš k nim prišiel a ponúkol im svoje nádherné priateľstvo: oni Ho mohli vidieť, 
dotýkať sa Ho, počúvať Ho, On ich vykúpil a oni sa Mu úplne oddali. Neskôr ich 
zanechal s divným odkazom: „Je užitočnejšie pre vás, aby som odišiel.“  
Pravda je taká, že priateľstvo apoštolov s Ježišom bolo pre nich rozhodujúcou 
skúsenosťou. Tak to je  aj v živote modlitby: modlitba by mala kresťanov viesť 
k ešte hlbšiemu spojeniu s Bohom, no najlepším východiskovým bodom je 
poznanie neskutočnej úžasnej Božej a zároveň ľudskej lásky, ktorú nám ponúka 
Kristus. 
         / O. H. Caffarel / „Tvárou v tvár Boha” str. 87 
 

Chvíľa ticha   /   Hudba 

 
Z Evanjelia podľa sv. Lukáša:   6, 43 – 49; 

 
Ježiš povedal svojim učeníkom: „Nie je dobrý strom, ktorý rodí zlé ovocie, ako nie je zlý 
strom, ktorý rodí dobré ovocie. Každý strom možno poznať po ovocí. Z tŕnia predsa 
nezbierajú figy, ani z ostružín neoberajú hrozno. 
Dobrý človek vynáša z dobrého pokladu svojho srdca dobro a zlý človek zo zlého 

vynáša zlo. Veď z plnosti srdca hovoria jeho ústa. 
Čo ma oslovujete: ‚Pane, Pane,‘ keď nerobíte, čo hovorím? 
Ukážem vám, komu sa podobá každý, kto prichádza ku mne, počúva moje slová 

a uskutočňuje ich. Podobá sa človekovi, ktorý staval dom. Hlboko kopal a základy položil 
na skalu. Keď potom prišla povodeň, na dom narazila voda, no nemohla ním pohnúť, lebo 
bol dobre postavený. 

Ale kto ich počúva, a neuskutočňuje, podobá sa človekovi, ktorý si postavil dom na 
zemi bez základu. Keď naň narazila voda, hneď sa zrútil a z domu zostalo veľké 
rumovisko.“ 

 
Chvíľa ticha . . . 
 

 

Magnificat . . . 
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C.  MODLITBA O BLAHOREČENIE  

BOŽIEHO SLUHU HENRIHO CAFFARELA 
 

Bože, Otče náš, 
Ty si v hĺbke srdca Tvojho sluhu Henriho Caffarela rozpálil oheň lásky, ktorý ho 
spojil s Tvojím Synom a zapálil, aby ho ohlasoval svetu. 
Ako prorok našich čias nám ukázal hodnotu a krásu každého povolania, podľa 
slov, ktoré Ježiš adresoval aj nám: „Poď za mnou“. 
On poukázal manželom na význam Sviatosti manželstva, ktorý odráža tajomstvo 
jednoty a plodnej lásky medzi Kristom a Cirkvou. 
On nám ukázal, že kňazi a manželské páry sú povolaní k tomu, aby svojím 
životom napĺňali poslanie milovať.  
Vdovám ukázal cestu: že láska je silnejšia než smrť.  
Pohnutý Duchom Svätým sprevádzal mnoho veriacich cestou modlitby.  
Zapálený plameňom horlivosti, sa stal tvojím príbytkom, Pane. 
Bože, Otče náš, na príhovor Panny Márie ťa prosíme,aby si priblížil ten deň, keď 
ho Cirkev vyhlási za svätého, aby sme všetci mohli nájsť radosť  z nasledovania 
Tvojho Syna podľa svojho vlastného povolania v Duchu Svätom.  
Bože , Otče náš, prosíme o príhovor Otca Caffarela, aby …   
(tu môžeme zadať svoje vlastné prosby) 
 
MODLITBA PRÍHOVORU  
 ( Liturgia hodín : vešpery z 18.10.2014, )  
  
Vzdávajme slávu jedinému Bohu, Otcovi i Synovi i Duchu Svätému, a pokorne ho prosme: 
Pane, stoj pri svojom ľude. 
 
Bože, ochraňuj svoj ľud, daj, nech na našej zemi vzíde spravodlivosť, 
aby sa tvoj ľud mohol tešiť z pravého pokoja. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
 
Daj, nech vojdú všetky národy do tvojho kráľovstva, 
aby tak všetci ľudia získali spásu. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
 
Daj, nech manželia Equipe Notre-Dame zotrvávajú v tvojom pokoji a držia sa tvojej vôle 
a nech stále žijú vo vzájomnej láske. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
 
Bože, odmeň všetkých, čo nám dobre robia, 
a daruj im večný život. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
 
Milosrdne zhliadni na obete nenávisti a vojny, 
a prijmi ich do nebeského kráľovstva. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
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Daj, aby Sluha Boží, Otec Henri Caffarel, ktorého si obdaril neobyčajnou milosťou, 
mohol byť čoskoro pripočítaný k blahoslaveným. 
(Pane, stoj pri svojom ľude.) 
 
Otče náš. 
 
MODLIME SA: 
 
Všemohúci a večný Bože, pomáhaj nám, aby sme vždy ochotne plnili Tvoju vôľu a slúžili 
Ti s úprimným srdcom. Skrze nášho Pána Ježiša Krista, tvojho Syna, ktorý je Boh a s Tebou 
žije a kraľuje v jednote s Duchom Svätým po všetky veky vekov. 
 
    Ak predsedá kňaz alebo diakon, rozpustí ľud takto: 
Pán s vami.  
R. I s duchom tvojím.  
Nech vás žehná všemohúci Boh,  
Otec i Syn + i Duch Svätý.  
R. Amen. 
Iďte v mene Božom.   
R. Bohu vďaka.  
 
    Ak nepredsedá kňaz alebo diakon a pri recitovaní jednotlivca sa modlitba zakončí takto: 
Nech nás žehná Pán,  
nech nás chráni od zlého  
a nech nás privedie do večného života.  
R. Amen. 


